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Írásbeli választ igénylő kérdés !

dr. Kövér László
az Országgyűlés elnöke részére

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésrő l szóló 2012.
évi OVI. törvény 42 . § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ől
szóló 10/2014 . (II . 24.) OGY határozat 124 . § (1) bekezdésére kérdést kívánok benyújtani dr.
Hende Csaba honvédelmi miniszterhez

„Mégis van vevőa MiG 29-es vadászrepülőkre?»

címmel, amelyre a választ írásban kérem.

Tisztelt Miniszter Úr !

A Honvédelmi és rendészeti bizottság és a Nemzetbiztonsági bizottság 2014. június 4-e i
együttes ülésén miniszterjelölti meghallgatásán képvisel ői kérdésre a következő tájékoztatást
adta a MiG 29-es vadászrepülők értékesítésérő l : „Nos, ezek a gépek ott állnak Kecskeméten és
várják a vevőjüket, több kísérletet is tettünk erre, sajnos azonban senki nem vásárolta meg
eddig. Eladók, tehát aki tud rá vevőt, az szóljon, hozzon (Derültség.), mert eladók egyben úgy,
ahogy vannak, mindenféle tartozékukkal egyetemben, de hát ez sem nagy titok, hisze n
többször nyilvános pályázatot hirdettünk az értékesítésre, sajnos sikertelenül . "

Az állami vagyonról szóló 2007. évi CVI. törvény szerint az állami vagyont főszabály szerint
versenyeztetéssel kell értékesíteni, míg versenyeztetés nélküli elidegenítésre csak kivételes
esetekben kerülhet sor. Ennek megfelelőn a Honvédelmi Minisztérium, illetve a Magyar
Nemzeti Vagyonkezel ő Zrt. korábban többször tett kísérletet a MiG 29-es vadászrepülők nyílt
pályázaton történő értékesítésére .

A „HVG” című hetilap 2014 . július 24-i száma a „Légből kapnak” című cikkben azonban
arról számol be, hogy a Honvédelmi Minisztérium már a fent hivatkozott bizottsági ülés el őtt
arról tájékoztatta az egyik érdeklődőt, a Borsodi Általános Gépgyár Kft-t, hogy a z
repülőgépek és a hozzájuk tartozó felszerelések értékesítés eljárás alatt állnak, és csak eze n
eljárások kudarca esetén állnak szóba más vevőkkel. A cikk szerint a vadászrepülők
megvásárlásának szándékát Irak is jelezte, és erről az iraki miniszterelnök, Núri al-Malik i
levélben tájékoztatta Orbán Viktor miniszterelnököt .



A fent ismertetett előzmények és Miniszter Úr 2014. június 4-ei bizottsági ülésen elhangzott
nyilatkozata tükrében igen megdöbbentőek a HVG-ben olvasható információk. Ezért a MiG
29-es vadászrepülők értékesítésével összefüggésben az alábbi kérdéseket intézem tisztel t
Miniszter Úrhoz :

• Május végén valóban „értékesítési eljárás” alatt álltak-e a repül őgépek és a hozzájuk
tartozó felszerelések, vagy a bizottsági ülésen elhangzottaknak megfelel ően a gépekre
nem volt potenciális vevő? Melyik nyilatkozat felel meg a valóságnak ?

• A Honvédelmi Minisztérium, vagy a Magyar Nemzeti Vagyonkezel ő Zrt. intézi a
repülőgépek értékesítését?

• Ha HVG információinak megfelel ően a repülőgépek és a hozzájuk tartozó
felszerelések „értékesítési eljárás” alatt állnak, kérem, tájékoztasson kik tettek
ajánlatot a repül őgépek megvásárlására?

• Jelenleg folyamatban van-e nyílt pályázati eljárás a gépek értékesítésére? Ha igen ,
kérem, tájékoztasson, mikor és hol jelent meg a tender, hány vételi ajánlat érkezett, é s
az ajánlatok közül hány volt érvényes! Érvénytelenné nyilvánított pályázat esetén ,
kérem, tájékoztasson az érvénytelenség okáról! Az egyes pályázók mekkora vételára t
kínáltak a repülőkért?

• Nyilvános pályázat kiírása esetén szabtak-e meg minimális árat ?
• Valóban érkezett-e megkeresés az iraki kormánytól a repülőgépek értékesítésének

ügyében?

Budapest, 2014 . július 25 .

Demeter Márta

országgyűlési képviselő
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